

СЦЕНАРИИ КОНКУРСОВ И ВИКТОРИН

СЦЕНАРИЙ СТРАНОВЕДЧЕСКОГО КОНКУРСА «ЗНАЕШЬ ЛИ ТЫ БРИТАНИЮ?»

Сценарий может быть использован для проведения мероприятия на параллель на предметной неделе. При углубленном изучении английского языка сценарий рассчитан на шестые классы, при базовом изучении может быть использован для обучающихся 8-9 классов.

Ход конкурса

1. Организационный момент. Команды заходят в зал, рассаживаются. Состав команды 6-8 человек. Команда выбирает капитана.

2. Представление команд. Команды называют себя, приветствуют соперников, называют капитана.

3. Каждая команда выдвигает 2-3 представителей для художественного и литературного конкурсов. Это не должен быть капитан команды.

Участники литературного конкурса получают задание и критерии оценивания.

Участникам художественного конкурса дается задание нарисовать пейзаж или вид какой-либо части Британии и прокомментировать, что именно изображено на картине.

Критерии оценивания: фактическое соответствие 3 балла максимум, художественность 3 балла максимум, комментарий на английском языке 3 балла максимум. Максимальный балл за задание 9.

Участники художественного и литературного конкурса приступают к заданию.

4. Страноведческий конкурс. Участники получают одинаковые пакеты с заданием. Необходимо совместить картинку, текст и заголовок. Каждая правильно собранная тройка оценивается в 3 балла, соответственно, если правильно подобраны 2 элемента – 2 балла. Время выполнения задания – 7 минут, время проверки – 3 минуты.

5. «Проведи экскурсию». Команды тянут жребий, кому какое видео достанется. Видео записаны на 4 ноутбука. Каждая команда работает отдельно. Задание команде – провести экскурсию, используя видеоматериалы. Оценивание: логика изложения максимум 3 балла, грамматика и лексика максимум 5 баллов, фактическое соответствие максимум 2 балла. Максимум за этот конкурс 10 баллов. Время подготовки: 6-7 минут, время представления 10 минут.

6. Конкурс капитанов. Капитаны получают лист для записи ответов. Они смотрят презентацию и отмечают в листе правильный ответ. Каждый правильный ответ 1 балл, максимум за задание 12 баллов. Время выполнения конкурса 6 минут, время проверки 3 минуты.

7. Представление результатов литературного конкурса (10 минут).

8. Представление результатов художественного конкурса (10 минут).

9. Подведение итогов (5 минут).

Команды получают 1, 2, 3 место и дополнительный приз за лучшую литературную и художественную работу.

Время проведения ориентировочно 1, 5 часа.

Рекомендации: рекомендуем ведущим конкурс учителям задания вслух не разъяснять, а выдавать кейсом в конверте, чтобы участники их открывали и читали самостоятельно.

Во время конкурса капитанов рекомендуем дать остальным участникам задание разыграть какую-либо сценку или составить диалог.

При озвучивании фрагмента поставьте командам условие, что озвучивать должен не один участник, а четыре-пять участников.

КОНКУРС КАПИТАНОВ. ВОПРОСЫ К ВИКТОРИНЕ.

1. What is the main town of Cornwall?
 - A. Penzance
 - B. Glasgow
 - C. Newport



2. This is the national costume of
 - A. Penzance
 - B. Glasgow
 - C. Newport
3. They can be called 'fries', 'French fries', 'pommes frites', but in England they are called something else. What?
 - A. Sticks
 - B. Pommes Chip Frites
 - C. Chips
4. A big English breakfast really sets you up for the day. We'll start with a helping of porridge. Which country of the UK did this dish come from?
 - A. England
 - B. Scotland
 - C. Wales
 - D. Ireland
5. The pudding traditionally eaten with roast beef has the same name as which English county?
 - A. Sussex
 - B. Yorkshire
 - C. Lancashire
 - D. Devon
6. Where is the official residence of the British Prime Minister?
 - A. Constitution Hill
 - B. The Strand
 - C. Whitehall Place
 - D. Downing Street
7. Legend says that St. George, the patron saint of England, slew what type of creature?
 - A. Lion
 - B. Unicorn
 - C. Phoenix
 - D. Dragon
8. The vegetable leek is the emblem for which part of the UK?
 - A. Scotland

- B. Wales
 - C. England
 - D. Northern Ireland
9. Wimbledon is famous for which type of annual sporting tournament?
- A. Tennis
 - B. Hockey
 - C. net ball
 - D. cricket
10. Where was the English writer William Shakespeare born?
- A. Stoke-on-Trent
 - B. Stratford-upon-Avon
 - C. Walton-on-Thames
 - D. Stockton-on-Tees
11. Hogmanay would be celebrated in which of these UK cities?
- A. Edinburgh
 - B. Belfast
 - C. Coventry
 - D. Swansea
12. In which of these forests did Robin Hood and his Merry Men live?
- A. Nottingham Forest
 - B. Epping Forest
 - C. The New Forest
 - D. Sherwood Forest

ЛИТЕРАТУРНЫЙ КОНКУРС

Your task is to write a story. Your story must be 60-80 words. You must use all the following words.

Assessment:

1. You made no mistakes: 3 points.
2. You made 1-4 mistakes: 2 points.
3. You made more than 4 mistakes: 1 point.
4. You used all given words: 2 points.
5. You used not all given words: 1 point.
6. Your story is logical: 2 points.
7. Your story is not always logical: 1 point.

Maximum points: 7 points.

Words to use:

Kilt, bagpipes, tartan, twins, attractive, plain, meadow, scenery, thief, wicked, stupid, to earn, picturesque, to argue, to rescue.

СТРАНОВЕДЧЕСКИЙ КОНКУРС

Совместить название, описание и фотографию.

LIVERPOOL STRADFORD KENT HOLYROOD HOUSE

REGENT'S PARK LOCH NESS

- A. Especially impressive is the full-size model of Cavern Club (which was actually tiny) and the Abbey Road studio where the boys recorded their first singles, while George Harrison's crappy first guitar (now worth half a million) should inspire musicians to keep singing.
- B. Shakespeare's Birthplace has been welcoming visitors for over 250 years. This is the house where William Shakespeare was born, grew up and played. He ate meals in the hall and he slept and dreamt in these rooms. Shakespeare also spent the first five years of married life in this house with his new wife, Anne Hathaway.
- C. It is situated in the southeastern corner of England. It borders the River Thames and the North Sea to the north, and the Straits of Dover and the English Channel to the south. France is 34 kilometres (21 mi) across the Strait. The place is famous for agriculture, especially farms and gardens.
- D. It is the official residence of the British monarch in Scotland. Located at the bottom of the Royal Mile in Edinburgh, at the opposite end to Edinburgh Castle, it has served as the principal residence of the Kings and Queens of Scots since the 16th century, and is a setting for state occasions and official entertaining.
- E. Queen Elizabeth spends one week in residence there at the beginning of each summer, where she carries out a range of official engagements and ceremonies.
- F. It is one of the Royal Parks of London. It lies within inner North West London, partly in the City of Westminster and partly in the London Borough of Camden. It contains University of London and the London Zoo.
- G. It is a large, deep, freshwater loch in the Scottish Highlands extending for 23 miles (37 km) southwest of Inverness. Its surface is 52 ft (16 m) above sea level. It is best known for appearances of the mysterious Monster.





